
 

 

Aan: Het college van Burgemeester en Wethouders 
van de gemeente Breda 
per mail verzonden 
 
Betreft: Verduurzamen stadsverwarming in Breda/ Laat Bredanaars niet in de kou staan 
 
Datum: 11-1-2016 
 
Geacht College, 
 
Op dit moment zijn er ruim 13.000 woningen in Breda afhankelijk van stadsverwarming. De 
belangrijkste warmtebron van de stadsverwarming zijn de Amercentrales. Een deel valt nu 
weg en het warmtenet zelf is deels verouderd. Regelmatig kunnen we in de krant lezen dat 
de stadsverwarming gebreken vertoont. In het warmtenet gaat een aanzienlijk deel van de 
warmte verloren door slecht geïsoleerde leidingen.  
 
GroenLinks wil al deze mensen niet in de kou laten staan. Daarbij wil GroenLinks dat 
stadsverwarming in Breda alleen zorgt voor warmte binnenshuis en niet bijdraagt aan de 
opwarming van de aarde. Wij zetten ons daarom voluit in voor een volledig duurzame 
energievoorziening. Wij zouden daarbij graag meer keuzevrijheid willen voor bewoners in 
type duurzame energiebron en prijzen, wat bij de stadsverwarming nu niet mogelijk is. 
Daarom vraagt GroenLinks aandacht voor het volgende. 
 
In de Amercentrales wordt de warmte voor de stadsverwarming voor een groot deel via 
steenkool geproduceerd, wat géén duurzame energiebron is. De overheid heeft besloten om 
per 1 januari 2016 de oudste Amercentrale te sluiten. Daardoor is de warmtevoorziening 
voor de stadsverwarming kwetsbaar geworden. In de nabije toekomst (na 2022) is evenmin 
zeker of het warmtenet van die capaciteit gebruik kan maken, aangezien de kans bestaat dat 
deze centrale wordt gesloten. Het contract tussen de eigenaar van de stadsverwarming, 
Ennatuurlijk en RWE loopt in 2024 af. 
 
Ennatuurlijk oriënteert zich momenteel op alternatieven voor de warmtevoorziening van het 
warmtenet. Eén van de alternatieven zou warmte via afvalverbranding kunnen zijn. Dat is 
echter géén duurzame energiebron. Afval is een grondstof voor iets nieuws en moet wat ons 
betreft niet worden verbrand. De hoeveelheid restafval is fors aan het afnemen en maakt zo 
de afvalverbrandingsinstallaties afhankelijk van geïmporteerd restafval van buiten. Dat 
brengt  toenemende niet duurzame transportkosten met zich mee, terwijl er goede 
alternatieve energiebronnen bestaan (groengas en geothermie) die voor honderd procent 
duurzaam en vernieuwbaar zijn. Bewoners hebben in het verleden aangegeven meer 
keuzevrijheid te willen in energiebron en prijzen. 
 
De gemeente was initiatiefnemer van het warmtenet en tot 1986 eigenaar. De gemeente 
Breda heeft de ambitie om in 2044 CO2 neutraal te zijn. Een grote winst is te behalen bij het 
verduurzamen van woningen. De wethouder duurzaamheid heeft onlangs een 
klimaatverklaring ondertekend waarin hij verklaart zich maximaal in te zetten voor 

maatregelen die leiden tot klimaatneutrale regio’s en een klimaatneutraal Nederland. In het 



 

 

verleden heeft de gemeente Breda uitgesproken dat ze samen met de toenmalige eigenaar 
de stadsverwarming verder wil verduurzamen. Terecht heeft het College de ambitie om een 
bijdrage te leveren aan de verduurzaming van het warmtenet, en daarvoor onder meer de 
Green Deal ‘Stimulering Geothermie Brabant Breed’ ondertekend. Dit alles kort samengevat: 
een duurzaam warmtenet is weliswaar geen formele taak van de gemeente, maar wel een 
záák van de gemeente.   
 
GroenLinks Breda heeft daarom de volgende vragen aan het college: 
 

1. Bent u het met ons eens dat het wegvallen van de belangrijkste warmtebron van het 
warmtenet een goed moment is om onze inzet ten aanzien van de stadverwarming 
eens goed onder de loep te nemen?  

2. Bent u het met GroenLinks Breda eens dat dit het ideale moment is om de 
huishoudens die nu op de stadsverwarming zijn aangesloten van 100% duurzame 
energie te gaan voorzien? Zo ja, hoe dan? Zo nee, waarom niet? 

3. Welke stappen heeft u gezet en welke stappen gaat u zetten om de 
stadsverwarming in Breda te laten bijdragen aan onze gemeentelijke 
duurzaamheidsambities? 

4. Vindt  u het nog van deze tijd dat gebruikers van de stadsverwarming géén keuze 
hebben in type duurzame energiebron en bijbehorende warmteprijzen? Hoe kunnen 
we daar bij een herbezinning op de stadsverwarming verandering in brengen? Welke 
stappen gaat u hiervoor ondernemen? 

 
 

Met warme groet, 
 
 
Namens fractie van GroenLinks Breda 
Merijn Scheifes & Peter Bakker 


